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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezik csökkenteni a magyar lakosság 
egészsége érdekében a fatüzelésből származó finomrészecske-koncentrációt az őszi és téli 
hónapokban?" 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Magyarországon a háztartási szilárd tüzelésből származó finom részecskék a részecskekibocsátás
85%-át adják, melynek döntő többsége a fatüzelésből származik. A koromrészecskék lényegesen
károsabbak  a  légkörben  más  anyagokból  (ammónia,  szulfátok  és  nitrogén-oxidok)  képződött
szervetlen részecskéknél. Ezen túlmenően a fatüzelés különbözik a többi légszennyező forrástól,
mivel a fatüzelős kályhából vagy kandallóból a légszennyezés közvetlenül a beltérbe juthat. Az
ultrafinom részecskék veszélyesebbek, mert a belélegzett levegőből a tüdőn keresztül közvetlenül a
véráramba kerülnek.

A lakóövezetekben, ahol magas a fatüzelés aránya, a finom részecske szennyezettség koncentrációja
elérheti ugyanazt a szintet, amely a legszennyezettebb magyar utakon található a legforgalmasabb
órákban,  a  fafűtés  légszennyezése  50%-ban  járul  hozzá  a  helyi  légszennyezők  okozta  összes
egészségügyi kárhoz.

Kutatások szerint Magyarországon a lakosság nem kielégítő egészségi állapotán túl a koronavírus
okozta  halálesetek  25%-a  légszennyezésre  vezethető  vissza.  Európára  vetítve  ez  az  érték  19
százalék.

A  szervezet  légszennyezés  miatti  károsodása  csökkenti  a  vírusokkal  szembeni
ellenállóképességünket, gyengíti az emberi szervezet immunválaszát légúti fertőzésekkel szemben,
továbbá növeli a COVID-19 lefolyásának súlyosságát.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1. A koronavírus járvány esetleges újabb hulláma esetén, hogyan tervezi a kormány elkerülni 



 
a súlyosabb megbetegedéseket annak ellenére, hogy folyamatosan a fatüzelést propagálja 
megoldásnak az alternatív fűtési technikák, az épületszigetelések helyett?

2. Hogyan tervezik csökkenteni a magyar lakosság, különösen a gyermekek és idősekre 
egészsége érdekében a szilárd tüzelésből származó finomrészecske-koncentrációt az őszi és
téli hónapokban?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté (LMP)

Budapest, 2022. 08. 15.
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